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[ Texte]
We want to renovate the plant and I think that we are 

justified in asking for a few months to establish some sort of a 
concentrated track record in that respect.

Mr. MacLellan: But you are missing my point, though, Mr. 
Minister.

Mr. MacKay: You want continued assurance that. ..
Mr. MacLellan: I do not want to see the arbitrary situation 

that happened in 1967 when Hawker-Siddeley closed the plant 
and no one even knew that that situation was being considered.

Mr. MacKay: I can certainly give you that assurance that 
there are going to be no drastic steps taken that will affect the 
future of Sydney Steel. If there are any drastic steps taken, it 
will be on the improvement side, not on the down side.

Mr. MacLellan: Good. And that is a definite comment, a 
definite commitment as far as ...

Mr. MacKay: That is a definite commitment as far as our 
government is concerned. Rest assured that we are absolutely 
determined that that facility be maintained for the good of the 
region and the province and Cape Breton.

Mr. MacLellan: Thank you, Mr. Minister.
Is my time up?
The Chairman: You have one minute, sir.
Mr. MacLellan: My other question concerns the $10 million 

in the estimates concerning Prince Mine.
Mr. MacKay: Yes?
Mr. MacLellan: As you know, that has been a commitment 

for a considerable period of time but the Cape Breton Develop
ment Corporation has already spent $4,700,000 of funds, that 
were designated for that initially, for other purposes. They are 
in a difficult position, I would think, as regards that, and I 
would ask the Minister: can he assure us that that $10 million 
will be forthcoming for use in Prince Mine very shortly?

Mr. MacKay: I have no reason to suggest that it will not be. 
I would like to double check that, Mr. MacLellan. I would 
hate to give you an unequivocal assurance and then to find out 
that perhaps part of it might be diverted elsewhere.

As you know, the Devco people will be here in a matter of a 
couple of days and I am looking forward to talking with Mr. 
Rankin, I believe tomorrow evening, and I will get that 
information for you.

Again, my feeling is that we must proceed with considerable 
dispatch to develop the coal mines in Cape Breton, including 
the Prince Mine, but I cannot tell you at this point exactly how 
much money is going to be allocated as between Prince and 
some of the others.

Mr. MacLellan: It was a commitment, was it not, by the 
prior government, for the $10 million? Was it not already 
designated by the Treasury Board on committed by Treasury 
Board?

Mr. MacKay: If that was the case, if it was a firm commit
ment and the Treasury Board passed it, then certainly it will 
be honoured.

[Traduction]
Nous voulons rénover l’usine et je pense que personne ne 

nous refusera quelques mois pour faire un genre d’opération de 
défrichpge.

M. MacLellan: Vous n’y êtres pas du tout, monsieur le 
ministre.

M. MacKay: Vous voulez qu’on vous assure que ...
M. MacLellan: Je ne voudrais pas qu’une situation sembla

ble à celle de 1967 se reproduise, quand la Hawker-Siddeley a 
fermé l’usine et que personne n’était au courant qu’on envisa
geait de le faire.

M. MacKay: Je puis vous assurer que nous ne prendrons pas 
de mesures draconiennes en ce qui a trait à l’avenir de la 
Sydney Steel. Le cas échéant, il s’agirait de mesures d’amélio
ration, rien qui pourrait la mettre en péril.

M. MacLellan: A la bonne heure. Il s’agit ici d’un engage
ment ferme de la part.. .

M. MacKay: Il s’agit d’un engagement ferme de la part de 
notre gouvernement. N’ayez crainte, nous sommes résolus à 
maintenir ces installations pour le bien de la région, de la 
province et du Cap-Breton.

M. MacLellan: Merci, monsieur le ministre.
Non temps est-il écoulé?
Le président: Vous avez encore une minute.
M. MacLellan: J’aimerais aborder la question des dix mil

lions de dollars prévus dans le budget pour la mine Prince.
M. MacKay: Je vous suis.
M. MacLellan: Comme vous le savez, cet engagement n’est 

pas récent, mais la Société de développement du Cap-Breton a 
déjà dépensé ailleurs $4,700,000 qui étaient prévus pour la 
mine. La mine fait face à des difficultés et c’est pourquoi je 
demande au ministre s’il peut nous assurer que cette somme de
10 millions de dollars sera à la disposition de la mine Prince 
sous peu.

M. MacKay: Je ne vois pas pourquoi elle ne le serait pas. 
Monsieur MacLellan, j’aimerais cependant vérifier. Je m’en 
voudrais de vous donner une garantie inconditionnelle, quand
11 se peut qu’une partie de cette somme ait déjà été affectée 
ailleurs.

Comme vous le savez, les représentants de la Devco vien
dront témoigner ici dans quelques jours et je dois rencontrer 
M. Rankin, demain soir. Je lui poserai la question.

Une fois de plus, j’estime qu’il faut, sans plus tarder, 
procéder à la mise en valeur des mines de charbon du Cap- 
Breton, notamment de la mine Prince, mais je ne peux pas 
vous dire exactement comment les sommes seront réparties 
entre la mine Prince et les autres.

M. MacLellan: Le gouvernement précédent s’est engagé à 
affecter 10 millions de dollars, n’est-ce-pas? Le Conseil du 
Trésor n’a-t-il pas déjà pris la décision?

M. MacKay: Si vous avez raison, si le Conseil du Trésor a 
déjà pris une décision, elle sera certainement mise à exécution.


